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PLE EXTRAORDINARI. 7 DE JUNY DE 2017.

El ple, que compta amb l’assistència de totes les regidores, excepte Valentín Guerra de C’S, comença amb
l’aprovació de les actes dels plens anteriors. També es dona compte del últims decrets d’alcaldia.

El primer punt del ple pròpiament dit és la renúncia
presentada per la Sra. Ana Maria Sánchez Carrera al seu
nomenament com a representant de l’Ajuntament a la junta
de la Societat la Lliga. També es presenta un conveni de
col·laboració per a la cessió d'espais de l'IES Molí de la Vila
pels anys 2024 i 2025. Tots dos punts generen consens i
s’aproven per unanimitat. A continuació es dona compte al
ple de diferents punts que ja han estat aprovats prèviament
per decret d’alcaldia: el nomenament del representant de
l’Ajuntament en les comissions de garanties; la presentació

d’un informe de la Sindicatura de Comptes, corresponent a la informació relativa a l’exercici de control intern dels
anys 2019-2021; i la presentació d’un altre informe de la mateixa Sindicatura, corresponent a la informació relativa
al compte general de les corporacions locals de l’any 2021. Com que es tracta de decrets d’alcaldia no es voten, són
informatius. Tot seguit, s’aprova per unanimitat un modi�cació del pressupost (reconeixement de crèdit) del
MuseuMolí Paperer per diverses factures de l’any anterior que van entrar fora de termini.

ADHESIÓ AL PLA D'IGUALTAT DEL CONSELL COMARCAL DE L’ANOIA

Des de l’equip de govern s’explica que l’any 2017 es va aprovar un pla local amb l’ajut de la Diputació de Barcelona,
que va estar vigent �ns l’any 2020. Per tant, ha estat inactiu els darrers anys. Ara es proposen adherir-se al pla
comarcal del Consell Comarcal. JxC i el PSC s’hi mostren favorables. Des de VdC-CUP recorden que Capellades
disposa de dos plans: el pla d’igualtat de ciutadania (que seria el que substituiria el que es pretén aprovar al ple) i el
pla d’igualtat intern, que té a veure amb el pla propi de l’ajuntament i que afecta als treballadors i treballadores. Dit
això, manifesten que el pla d’igualtat de ciutadania de l’any 2017 era un pla especí�c del municipi, que es va
elaborar a través d’un procés participatiu, tècnic i polític, en el que hi van contribuir persones vinculades a diverses
entitats, regidors i tècnics. Entenen que seria fer un pas enrere, menystenint la feina feta, i per tant, aposten per
restaurar  i actualitzar el pla d’igualtat propi de Capellades. D’aquesta manera doncs, es mostren contraris a
aquesta adhesió. Passat a votació, s’aprova el punt amb el vot favorable de tots el grups, excepte VdC-CUP que hi
vota en contra.

PROPOSTA DE BASES PELS PRESSUPOSTOS PARTICIPATIUS

La regidora de participació explica que les bases són les mateixes que l’any passat, i que el pressupost serà el mateix,
de 30.000€. Amb la documentació del punt es presenten diferents propostes i se n’adjunten els informes de
viabilitat. Explica que intentaran millorar la comunicació per tal d’afavorir la participació. Tant JxC com el PSC
s’hi mostren favorables. Des de VdC-CUP s’hi mostren favorables, però critiquen que s’hagi fet un
“copiar-enganxar” i que no s’hagi tingut en compte les propostes dels altres grups, tal com va fer VdC-CUP quan



estava a l’equip de govern. Exposa que la primera proposta de pressupostos participatius era una primera prova
amb l’objectiu de millorar-ne el funcionament, poder decidir projectes més ambiciosos, augmentar la quantitat
destinada, etc. Però que això no s’ha fet, sinó al contrari, indica que es manté el punt per cobrir l’expedient i poca
cosa més. Passat a votació, s’aprova el punt amb el vot favorable de tots el grups, excepte VdC-CUP que s’absté.

MOCIÓ DE SUPORT A LA PAGESIA PRESENTADA PER ERC

El regidor Àngel Soteras d’ERC explica el punt. Comenta que
alguns punts de la moció ja no són vigents ja que algunes de les
reclamacions de la pagesia s’han acordat els darrers dies amb el
govern de la Generalitat. No obstant, mantenen el punt, ja que
l’esperit de la moció és mostrar el suport a la situació que està
vivint aquest col·lectiu; i també pel fet de que hi ha moltes
reivindicacions que encara no s’han resolt. JxC reconeix la tasca de
la pagesia catalana però explica que és difícil trobar un equilibri
amb la resta de sectors de la societat. En general hi estan a favor,
però els costa acceptar el que es proposa en alguns punts. Veuen oportunisme en la presentació de la moció. Des de
VdC-CUP es mostren a favor de les reivindicacions de la pagesia i afegeixen que s’hauria d’anar més enllà, ja que les
di�cultats que afronta el sector tenen el seu origen en el sistema econòmic capitalista i la globalització, en què les
grans cadenes de distribució i les empreses agroindustrials exerceixen una pressió constant per reduir els preus de
compra al camp amb l’objectiu de maximitzar els seus bene�cis. També afegeixen que hi ha una manca de voluntat
política per part dels governs per revertir aquesta situació. Finalment, el PSC també s’hi mostra favorable. S’aprova
per unanimitat.

MOCIÓ PER DEMANAR L’ADHESIÓ A LA ILP PER A LA LLEI DE GARANTIES DE
FINANÇAMENT DEL SISTEMA EDUCATIU CATALÀ, PRESENTA PEL PSC

Des del PSC s’explica la moció, que dona suport a la ILP que pretén crear una nova llei que permeti augmentar el
�nançament del sistema educatiu a Catalunya. Explica que actualment només es destina un 3,82% del PIB en
educació, mentre que a Europa es destina al voltant del 6%. Comenta que aquesta millora reduiria el fracàs escolar.
Els diferents grups s’hi mostren favorables, tot i que en general veuen algunes mancances en l’argumentari. Des de
VdC-CUP comenten que el PSC, apro�tant que està a l’oposició al govern de la Generalitat, s’està apropiant
d’algunes reivindicacions dels sindicats en matèria d’educació, i que són aquelles que des de la CUP sempre s’han
defensat. Diuen que estan totalment d’acord amb les mesures que s’expressen en aquesta moció, tot i que troben
una mica hipòcrita que sigui justament el PSC qui la presenta, ja que ells han tingut a la seva mà la possibilitat
d’introduir canvis en el �nançament i en el sistema educatiu, però que no ho han fet. També exposen que és
important millorar el �nançament, però que també és molt important tenir una política educativa constant i de
consens, tenir uns claustres estables que afavoreixin el projecte educatiu de cada centre; tenir en compte el benestar
dels docents, dotar els centres de recursos humans i materials per dur a terme la inclusió a l’escola i moltes altres
mesures per aconseguir, una escola pública gratuïta, inclusiva, laica, feminista, antiracista, ecologista, de qualitat i
en català. Passada a votació, la moció s’aprova per unanimitat.

PRECS I PREGUNTES

Al torn de precs i preguntes VdC-CUP pregunta si des de l’equip s’ha estudiat la proposta del Pla d’Acció
Comunitària que van presentar fa uns mesos. Des de l’equip de govern se’ls respon que ho tenen pendent. També
des de VdC-CUP comenten que el dia del Mercat Figueter, tot i que l’hora o�cial de clausura eren les 20h, a partir
de les 18h molts paradistes i entitats van recollir i va quedar molt desangelat. Demanen reforçar la proposta
cultural de la tarda perquè sigui més atractiu i hi hagi més visitants a la tarda. Des de la resta de grups municipals
no hi ha cap rec ni cap pregunta. Tampoc des del públic i per tant, es dóna per acabat el ple.


